
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 31. august 2022

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Samrådsspørgsmål Y
Borgere med en meget begrænset arbejdsevne udsættes for lange afklaringsforløb uden 
sikkerhed for, at de kan blive visiteret til et fleksjob eller tilkendes en førtidspension. En 
arbejdsevne på fx 7 timer om ugen vidner om betydelige helbredsmæssige udfordringer, 
og bør medføre at borgeren hurtigst muligt får hjælp til at finde et fleksjob eller tildeles en 
førtidspension.
Mener regeringen at de gældende regler om vurdering af arbejdsevnen for borgere med 
en nedsat arbejdsevne fungerer efter hensigten? Er regeringen enig i, at konsekvenserne 
ved det gældende arbejdsevnebegreb bl.a. er, at det kan være meget vanskeligt – og en 
meget langtrukken proces – at blive afklaret til fleksjob eller en førtidspension? Hvorfor 
ønsker regeringen ikke at følge forslaget fra Værdig Reform, en sammenslutning af 66 
faglige- og sociale organisationer, om at give borgere med en meget begrænset arbejds-
evne retskrav om fleksjob eller førtidspension? Mener regeringen af det er fordrende 
for borgernes helbred og udvikling af arbejdsevne, at de i stedet skal gennemgå lange, 
udsigtsløse – og i nogle tilfælde gentagende – afklaringsforløb?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Victoria Velasquez (EL), Jette Gottlieb (EL) og 
Jonathan Simmel (EL).

På udvalgets vegne
Bjarne Laustsen
formand
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